
PROTOKÓŁ 
z XXV sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 18 grudnia 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 1000     godzina zakończenia: 1230

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk - Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.  
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
4. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
5. Roman Metko  – Dyrektor GZK.
6. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
7. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO.
8. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
9. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
4. Podjęcie uchwały Nr XXV/203/2008 w sprawie przyjęcia Strategii  Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Biała Podlaska do roku 2015.
5. Podjęcie  uchwały  Nr  XXV/204/2008  o  scaleniu  i  podziale  nieruchomości 

niezabudowanych położonych we wsi Styrzyniec, pod budownictwo mieszkaniowe.



6. Podjęcie  uchwały  Nr  XXV/205/2008  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Biała 
Podlaska na rok 2008.

7. Podjęcie uchwały Nr XXV/206/2008 w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, 
które w roku 2008 nie wygasają z upływem roku budżetowego.

8. Podjęcie uchwały Nr XXV/207/2008 w sprawie ustalenia diet radnym, sołtysom oraz 
ekspertom za udział w pracach Rady Gminy i Komisji Rady Gminy.

9. Podjęcie  uchwały  Nr  XXV/208/2008  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wniesienie 
zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy o dofinansowanie Projektu w ramach 
działania 3.1 „Obszary wiejskie” Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego na lata 2004 – 2006 na działanie inwestycyjne „Budowa drogi gminnej 
w Styrzyńcu”.

10. Podjęcie  uchwały  Nr  XXV/209/2008  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy Biała 
Podlaska na rok 2009.

11. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
12. Sprawy bieżące.
13. Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 

Ad. 1 
Dariusz  Plażuk  –  Przewodniczący  Rady Gminy otworzył  XXV sesję  Rady Gminy Biała 
Podlaska, przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a) Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 13 
Radnych,  co  stanowi  wymagane  quorum.  Dwóch  Radnych  przybyło  na  posiedzenie  z 
kilkominutowym opóźnieniem. 

b) Przewodniczący poinformował, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu 
i złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw”   0 słownie: zero 
„wstrzymujących się”   0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

c)  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad,  a  następnie  poprosił  o 
zgłaszanie uwag i wniosków.



Wójt  Gminy  poprosił  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wniesienie  zabezpieczenia  prawidłowej  realizacji  umowy  o 
dofinansowanie  projektu  w  ramach  działania  3.1  „Obszary  wiejskie”  Zintegrowanego 
Programu  Operacyjnego  Rozwoju  Regionalnego  na  lata  2004  –  2006  na  działanie 
inwestycyjne ‘Budowa drogi gminnej w Styrzyńcu”. Dodał, że projekt dotyczy ukończonej 
budowy drogi, na którą Urząd Gminy otrzymał refundację. Urząd Marszałkowski wymaga 
zabezpieczenia  wekslem  in  blanco  na  w/w  inwestycję.  Poprosił  także  o  wprowadzenie 
projektu uchwały w sprawie ustalenia  diet  radnym,  sołtysom oraz ekspertom za udział  w 
pracach Rady Gminy i  Komisji  Rady Gminy.  Dodał,  że  uzasadnienie  propozycji  zostanie 
przedstawione przy omawianiu projektu.

Przewodniczący  poprosił  o  rozpatrzenie  punktu  6  po  punkcie  7  porządku  posiedzenia. 
Następnie wobec braku uwag i  wniosków przedstawił  a następnie poddał pod głosowanie 
wniosek o przyjęcie proponowanych zmian do porządku obrad:
„za” 13 słownie: trzynaście

„przeciw” 0 słownie: zero

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany wniosek.

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
proponowanego porządku posiedzenia:

„za” 13 słownie: trzynaście

„przeciw” 0 słownie: zero

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. 3

Radny  Tomasz  Bylina  zapytał  o  możliwość  naprawy  drogi  w  Wilczynie,  w  najbliższym 
czasie. Dodał, że droga ta jest w złym stanie technicznym.

 Następnie Przewodniczący przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącej – Agnieszce 
Sęczyk. 

Ad. 4
Maria  Żarska  –  Kierownik  GOPS  przedstawiła  zebranym  projekt  uchwały  w  sprawie 
przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Biała Podlaska do roku 
2015. Dodała, że w strategii zostały wytyczone kierunki działań rozwiązywania zapisanych w 
niej problemów.



 Wobec braku uwag i wniosków Wiceprzewodnicząca przedstawiła i poddała pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XXV/203/2008 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Biała Podlaska do roku 2015:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  przyjęli  w/w  uchwałę.  Jeden  Radny  nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Ad. 5
Waldemar  Danieluk  –  Kierownik  Referatu  Rolnego,  Geodezji  i  Ochrony  Środowiska 
poinformował, że w czerwcu bieżącego roku Rada Gminy podjęła uchwałę o przystąpieniu do 
scalenia  działek  położonych  wzdłuż  do  drogi  powiatowej  w  Styrzyńcu.  Do  scalenie 
przeznaczono działkę gminną oraz działki osób prywatnych. W wyniku realizacji uchwały 
przeprowadzono  postępowanie  administracyjne,  a  także  został  opracowany przez  geodetę 
geodezyjny  projekt  scalenia  i  podziału  w wyniku  którego  powstało  14  działek,  z  tego  7 
działek jest własnością gminy. Każda z działek ma bezpośredni dostęp do drogi powiatowej. 
W  rejonie  tym  planowana  jest  budowa  wodociągu.  Projekt  scalenia  omawiany  był  na 
posiedzeniu  Komisji  Infrastruktury,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska.  Nadmienił,  że  w 
związku z powyższym zostały ustalone opłaty adiacenckie.  Przyjęcie tej  uchwały pozwoli 
zakończyć etap scalenia. 

Wobec braku uwag i wniosków Wiceprzewodnicząca przedstawiła i poddała pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XXV/204/2008 o scaleniu i podziale nieruchomości niezabudowanych 
położonych we wsi Styrzyniec, pod budownictwo mieszkaniowe.
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  przyjęli  w/w  uchwałę.  Jeden  Radny  nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Następnie Wiceprzewodnicząca ogłosiła 30 minutową przerwę.

Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady Gminy. Udzielił głosu obecnemu na sali 
Panu Stanisławowi Kaczmarkowi – mieszkańcowi wsi Czosnówka.

Pan Stanisław Kaczmarek oznajmił, że jest mieszkańcem wsi Czosnówka i ma następujący 
problem. „Od kilku lat Wójt Gminy, z Panem Sekretarzem popełnili rażące naruszenie prawa. 
Otóż tak. Wydali Panu Arseniukowi, dla konkurencyjnej placówki w Czosnówce koncesję na 
sprzedaż alkoholu w budynku garażu, który nie miał zmiany przeznaczenia i niema go do 
dziś. Miał przez jakiś okres tam, w okresie 2003 roku, też niezgodnie z prawem, ale został 
pozbawiony nawet wyrokiem z 26 lutego 2006 roku, ale dalej ten budynek niema zmiany 
przeznaczenia i dalej się sprzedaje w nim alkohol. Wójt wydając takie pozwolenie, koncesję 
w 2001 roku popełnił  rażące  naruszenie  prawa.  Mało  tego,  że  złamał  własna  uchwałę,  z 
października chyba 2000 roku. Paragraf 6 wyraźnie mówi, co taka placówka musi spełniać, 



żeby dostać koncesję  na sprzedaż alkoholu.  Otóż,  ja prowadziłem w tej  wsi,  Czosnówce, 
spełniając wszystkie wymogi. Dostałem pozwolenie przez Radę, przez Zarząd Gminy, a Wójt 
by (mi)  nie  podpisał.  W tym akurat  przypadku Wójt  zrobił  odwrotnie,  sam to zrobił  bez 
upoważnienia Rady i Zarządu Gminy i w tym jest rzecz, że Wójt złamał prawo i do tej pory 
nie chce się do tego przyznać. Pomimo, że w prokuraturze było doniesienie, ale nigdy Wójt 
nie został nawet w tej sprawie przesłuchany. Skrzętnie to jest wszystko ukrywane i chowane 
pod dywan. Chce osobiście powiedzieć na radzie, że tak nie może być, żeby Wójt sam łamał 
prawo. I po to właśnie przyszedłem, żeby wszystkim Radnym to przedstawić, ten problem. I 
do dziś  sprzedaje  się  w tym budynku,  w garażu  alkohol.  To jest  niezgodne z  prawem.  I 
chciałbym, żeby Radni lub Rada czy jakie tam komisja nawet gminy, czy coś zajęła się tym 
problemem, bo to jest skandaliczne na dzisiejszy. Jesteśmy w Unii, wszystko ładnie, pięknie, 
ale  nie  może  Wójt  czy  Sekretarz  łamać  prawa.  Poświadczać  nieprawdę,  przekraczać 
uprawnienia. Na tym całe moje doniesienie polega. Dziękuję. Nie wiem czy to będzie kiedyś 
wogóle rozpatrzone?”

Przewodniczący poinformował,  że  sprawa zostanie  rozpatrzona  a  zainteresowany otrzyma 
kolejną odpowiedź jeżeli zajdzie konieczność.

Pan  S.  Kaczmarek:  „Odpowiedź,  którą  mi  Pan  tu  napisał,  to  wogóle  nie  pokrywa  się  z 
żadnymi faktami, z żadnym tym.”

Wójt Gminy stwierdził, że obecny na sali  bezpodstawnie oskarża w sprawie, która trwa od 
2001 roku, rozpatrywana była we wszystkich możliwych prokuraturach i została umorzona. 
Poprosił Sekretarza Gminy o złożenie zawiadomienia do prokuratury o obrazę władzy. 

Ad. 6
Skarbnik Gminy – Maria Klimiuk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy  Biała  Podlaska  na  rok  2008.  Poprosiła  o  możliwość  naniesienia  autopoprawek. 
Poinformowała o zmianach po stronie dochodowej oraz stronie rozchodów budżetu gminy.

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXV/205/2008 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2008:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 7
Następnie Skarbnik Gminy oznajmiła, że po raz pierwszy Radnym przedstawiony został w/w 
projekt  uchwały.  Dodała,  że  plan  wydatków  wygasa  31  grudnia.  Potrzebna  jest  zgoda 
Radnych  na  utworzenie  wydatków  niewygasających.  Poprosiła  o  możliwość  dopisania 
trzeciego wydatku do dwóch pozostałych  związanego z  projektem przebudowy ulic  Biała 
Podlaska  –  Terebela.  Nadmieniła,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  można  zawrzeć  umowy 
wykonania  inwestycji  ze  względu  na  uzależnienie  od  Zakładu  Energetycznego.  ZE 
przystępuje do przebudowy sieci przy drogach. W ramach przebudowy Urząd Gminy chce 
wykonać projekt  w ramach kosztów inwestycji.  Jest  to jedyna szansa na wykonanie tego 
zadania. Dodała, że projekt nie zostanie wykonany do 31 grudnia bieżącego roku. Oznajmiła, 



że  uchwała  dotyczy  środków  finansowych,  których  z  przyczyn  niezależnych  nie  można 
wydać w roku bieżącym. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXV/206/2008 w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, które w roku 2008 
nie wygasają z upływem roku budżetowego:
„za” 15 słownie: piętnaście

„przeciw” 0 słownie: zero

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 8
Wójt Gminy stwierdził, że jest to dodatkowy punkt, który został wprowadzony do porządku 
obrad sesji. Projekt uchwały został przygotowany po wysłaniu zaproszeń na sesję. Projekt jest 
wynikiem prac Komisji Budżetu, Finansów i Promocji Gminy, gdzie mowa była o wydatkach 
związanych z budżetem 2009 roku i jednocześnie omawiane były środki związane z obsługą 
Rady Gminy. Stwierdzono, że dotychczasowe wynagrodzenie Radnych za prace w Radzie 
Gminy nie było adekwatne do wysiłku jaki Radni ponoszą. W gminie Biała Podlaska ustalona 
została  dieta  miesięczna.  Oznajmił,  że  każda  gmina  ma różną  stawkę diety.  Wójt  Gminy 
proponuje  Radzie  podniesienie  stawek  do  450  zł  miesięcznie.  Automatycznie  planuje  się 
podwyższenie diety za udział w sesji Sołtysów na kwotę 150 zł. Proporcjonalnie wzrastają 
także diety Przewodniczącego oraz Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, a także potrącenia 
za nieobecność. Uważa pracę radnych z trudną, a wzrost diet za rekompensatę za ten trud. 

Radny Józef Kasprowicz stwierdził, że jego zdaniem nie powinno się podnosić diety do końca 
kadencji. Uważa, że pieniądze mogłyby być przeznaczone na inne cele na rzecz gminy. Złożył 
wniosek o pozostawienie stawki diety na niezmienionym poziomie.

Wójt Gminy stwierdził, że Radni decydują o wzroście stawek. Wójt ma możliwość składania 
propozycji. 

Radny Tomasz  Bylina  zapytał  kto  zaprasza  ekspertów na  posiedzenie  komisji.  Dodał,  że 
osoby pracujące zawodowo nie mają płatnych godzin za pobyt na sesji.

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  do  spraw  trudnych  zapraszani  są  eksperci,  w  konkretnych 
sprawach.  Złożył  wniosek  o  zatwierdzenie  stawek  diet  zgodnie  z  propozycją  zawartą  w 
projekcie uchwały.

Radny Józef Kasprowicz zapytał jakie są diety w ościennych gminach.

Sekretarz Gminy oznajmił, że w zależności od gminy ustalane są różne stawki, niektóre są 
wyższe, niektóre niższe. 

Przewodniczący przedstawił  wniosek Wójta Gminy o zatwierdzenie stawek diet zgodnie z 
propozycją zawartą w projekcie uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 14 słownie: czternaście

„przeciw” 1 słownie: jeden



„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w wniosek. 

Wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod 
głosowanie projekt uchwały Nr XXV/207/2008 w sprawie ustalenia diet radnym, sołtysom 
oraz ekspertom za udział w pracach Rady Gminy i Komisji Rady Gminy:
„za” 14 słownie: czternaście

„przeciw” 1 słownie: jeden

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 9
Wójt Gminy stwierdził, że na inwestycję budowy drogi gminnej w Styrzyńcu, która została 
wykonana ze środków gminnych zostały przydzielone środki w kwocie 40.000 zł, w ramach 
dofinansowania z Unii Europejskiej. Dodał, że komitet sterujący wymaga zabezpieczenia w 
formie weksla na w/w kwotę. Nadmienił,  że są to bardzo znikome środki, jednakże jeżeli 
istnieje możliwość ich uzyskania należy z tego skorzystać. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  Nr  XXV/208/2008  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wniesienie  zabezpieczenia 
prawidłowej realizacji umowy o dofinansowanie Projektu w ramach działania 3.1 „Obszary 
wiejskie” Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego na lata 2004 – 
2006 na działanie inwestycyjne „Budowa drogi gminnej w Styrzyńcu”:
„za” 15 słownie: piętnaście

„przeciw” 0 słownie: zero

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 10
Projekt  uchwały przedstawił  Wójt  Gminy,  który poinformował,  że  bilans  18  lat  istnienia 
samorządu gminnego bez wahania i bez wątpienia jest wielkim osiągnięciem. W tym czasie 
zostały  przeprowadzone  duże  zmiany  ustrojowe,  polegające  na  decentralizacji  władzy 
państwowej,  dzięki  czemu  środki  finansowe  miały  być  przekazane  gminom.  Jednakże 
sytuacja obecna jest zaprzeczeniem tej idei. Zadania są przekazywane gminom jednakże bez 
pokrycia finansowego. Dlatego też pogłębiają się dysproporcje. Stwierdził, że od 2004 roku 
nie miało być trudności z pozyskiwaniem środków unijnych jednakże rzeczywistość jest inna. 
Ze środków unijnych w latach 2004 – 2006, 80 % zostało przeznaczone dla dużych miast. W 
obliczu kryzysu oraz organizacji Euro 2012 prawdopodobnie gminy otrzymają znikomą część 
środków z budżetu Unii Europejskiej 2007 – 2013. Środki dla gmin będą do dyspozycji z 
programów regionalnych, gdzie prawdopodobnie większość przejmie samorząd wojewódzki. 
Nadmienił, że nie wyjaśniona jest także sprawa istnienia Wojewódzkich Funduszy Ochrony 
Środowiska,  z  których  gminy  mogły  pozyskać  środki  finansowe.  Niepokojące  jest  także 
przekazywanie  zadań  zleconych  z  opieki  społecznej  do  zadań  własnych  gminy,  gdyż  w 
najmniej  zamożnych  wsiach  najszybciej  rosną  nakłady  na  ten  cel.  Poinformował,  że 
przygotowany  projekt  uchwały  budżetowej  na  2009  rok  opracowany  został  w  sposób 



staranny,  przejrzysty  oraz  zgodnym  z  wymaganiami  jakie  nakłada  ustawa.  Przy  pracach 
poszczególnych komisji nie było uwag. W projekcie uwzględniono wszystkie dochody gminy 
otrzymane i planowane do uzyskania. Zaplanowane środki przeznaczono na realizację zadań 
własnych oraz zleconych. Projekt został przekazany 14 listopada do RIO i uzyskał pozytywną 
opinię  w/w.  Planowano  skonstruowanie  budżetu  zrównoważonego,  bez  udziału  kredytów. 
Jednakże nie było to możliwe ze względu na dużą ilość zadań inwestycyjnych zapisanych w 
budżecie gminy. Poinformował o kwotach dochodów i wydatków budżetu gminy. Dodał, że 
zaplanowano w budżecie spłatę  pożyczek i  kredytów zaciągniętych wcześniej.  W pracach 
przy  budżecie  zostały  przyjęte  wszystkie  uchwały  okołobudżetowe,  których  stawki 
praktycznie pozostały na niezmienionym poziomie, przy dużej ilości zadań inwestycyjnych. 
Po analizie propozycji zgłaszanych na poszczególnych komisjach stwierdzono, że zadłużenie 
gminy to zaledwie ponad 6 % i można zaryzykować rezygnację z rezerwy budżetowej na 
rzecz inwestycji. Po bilansie roku 2008 odzyskane zostaną wolne środki, które będzie można 
przeznaczyć  na  inwestycję.  Mi.  in.  Komisja  Budżetu,  Finansów  i  Promocji  Gminy 
wypracowała  wniosek  aby  do  budżetu  gminy  wprowadzić  zadania:  zakup  samochodu 
strażackiego,  w tym jeden samochód osobowy dla  OSP w Ciciborze Dużym, zwiększono 
wydatki na program nauki pływania w szkołach gminnych, przy dofinansowaniu środków 
unijnych, zwiększono środki na dofinansowanie transportu miejskiego na terenie gminy, w 
związku ze wzrostem stawki za wozokilometr, w stosunku do zaplanowanych w budżecie, 
zaplanowano dotację na opiekę przedszkolną, budowę brodu przez rzekę Rudkę w Janówce.

Radny Stefan Śledź jest przeciwny budowy brodu przez rzekę, gdyż zbyt mała ilość ludzi 
będzie z niej korzystała. 

Wójt Gminy poinformował, że do budżetu po analizie komisji proponuje się wpisać: budowę 
przystanków autobusowych,  projekt  i  budowę oświetlenia  ulicznego  w Sitniku  (Borowa), 
budowa wodociągu Zacisze, uzupełnienie kanalizacji w Rakowiskach. Wszystkie te zadania 
zostały wprowadzone do budżetu kosztem rezerwy budżetowej. Członkowie poszczególnych 
komisji  wnioskowali  także o wprowadzenie do budżetu gminy:  budowy drogi  gminnej  w 
Roskoszy,  budowy  drogi  gminnej  w  Wólce  Plebańskiej,  projektu  sieci  kanalizacyjnej  w 
Ciciborze Dużym, budowy sieci kanalizacyjnej w Rakowiskach. Zadania te można wykonać 
zwiększając deficyt budżetowy, jednakże zdaniem Skarbnika Gminy lepiej  z planowaniem 
zadań  powstrzymać  się  do  marca,  gdy  gmina  uzyska  wolne  środki  finansowe.  Poprosił 
Radnych o akceptację zaproponowanych poprawek. Dodał, że planuje się także udzielenie 
pomocy  powiatowi  bialskiemu  na  dofinansowanie  budowy  drogi  w  Terebeli,  Husinka  – 
Kijowiec, Jaźwiny. Stwierdził, że w Sławacinku Starym planuje się budowę hali sportowej, 
jednakże jeżeli powiat przyjmie do realizacji budowę drogi w w/w miejscowości to środki z 
hali zostaną przesunięte na drogę, natomiast budowa hali zostanie przesunięta w czasie. 

Radny Stefan Śledź stwierdził,  że  nie  wnioskował  o  budowę brodu na rzece w Janówce. 
Dodał,  że  zamiast  brodu  lepiej  byłoby  wykonać  projekt  na  oświetlenie  w  Michałówce 
(Kolonia Złamany Most) na istniejącej linii.

Wójt Gminy oznajmił, że prawdą jest, że inicjatywę składania wniosków budżetowych mają 
Radni Gminy, jednakże taką inicjatywę mają także Sołtysi. Jeżeli istnieje współpracy Sołtysa 
z  Radnym to składany jest  wspólny wniosek.  Jeżeli  tej  współpracy nie  ma to  nie  można 
ograniczać inicjatywy mieszkańców. Sprawa mostu nie wynikła po komisjach, toczy się ona 
od kilku lat. Dodał, że należy zauważyć inne inwestycje w obwodzie Radnego. Zaproponował 
wycofanie  środków  z  budowy  brodu  i  przeznaczenie  ich  na  rezerwę  budżetową. 
Poinformował,  że  podczas  posiedzenia  Komisji  Spraw  Społecznych  poruszono  sprawę 



budowy boiska z programu Orlik 2012 w Ciciborze Dużym. Dodał, że gmina Biała Podlaska 
jest gminą rozległą, dlatego też nie ma centralnego punktu gdzie mogłoby powstać boisko. 
Komisja  Spraw  Społecznych  zdecydowała,  że  sprawa  zostanie  przedstawiona  na  sesji. 
Oznajmił,  że  jego  zdaniem  należy  do  sprawy  powrócić  w  2010  roku.  Poprosił  Radę  o 
przyjęcie propozycji budżetowych wraz z poprawkami.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że należy zastanowić się nad tym czy istnieje konieczność 
współfinansowania trzech inwestycji powiatowych. Dodał, że Starostwo ma zamiar budować 
nową siedzibę, w związku z czym posiada środki finansowe. 

Radny Adam Darecki stwierdził,  że popiera Radnego a jego zdaniem zbyt wiele środków 
przeznacza  się  na  pomoc  powiatowi  bialskiemu.  Dodał,  że  należy  się  zastanowić  nad 
zwiększeniem deficytu.

Przewodniczący  stwierdził,  że  jego  zdaniem  powinno  się  pozostawić  zadania 
współfinansowania  powiatu  zwiększając  deficyt  budżetowy.  Gdy  uwolnią  się  środki 
finansowe będzie można go zmniejszyć. Dodał, że nie należy zaogniać atmosfery z powiatem 
skreślając te zadania. 

Wiceprzewodnicząca  stwierdziła,  że  zabiega  o  dokończenie  budowy drogi  powiatowej  w 
Sitniku. Dobrze byłoby aby na etapie projektowania powiat uzgadniał z gminą budowę dróg. 
Aby Radni Gminy mieli wpływ na to, które drogi będą wykonywane.

Radny Krzysztof  Goździołko  stwierdził,  że  należy  zastanowić  się  nad  przystąpieniem do 
programu  Orlik  2012  w  latach  kolejnych.  Dodał,  że  wiele  firm  budowlanych  kończy 
inwestycje na zachodzie Polski i być może w kolejnych latach uda się wybudować boisko 
tańszym kosztem.

Radny Józef Kasprowicz oznajmił, że budowa drogi przez Husinkę stosunkowo niewielkim 
kosztem połączy gminę Biała Podlaska z gminą Zalesie. 

Wiceprzewodnicząca  stwierdziła,  że  od  początku  kadencji  zabiega  o  dokończenie  drogi 
powiatowej  w Sitniku  oraz  modernizację  drogi  przez  wieś.  Złożyła  wniosek  o  skreślenie 
zadania  pomocy  powiatowi  przy  budowie  drogi  w  Husince  i  przeznaczenia  środków  na 
rezerwę budżetową.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że Starosta doskonale wie, że gminie najbardziej potrzebna 
jest droga powiatowa w Sławacinku Starym i Sitniku.

Radny Józef Kasprowicz stwierdził, że droga w Husince powinna być wykonana przez gminę 
Biała  Podlaska  znacznie  wcześniej.  Obecnie  istnieje  jedyna  szansa  wykonania  tej  drogi. 
Zaapelował aby wykorzystać możliwość budowy tej drogi. 

Radny Sławomir Paluch stwierdził, że jest za budową tej drogi gdyż jego zdaniem nie należy 
wywoływać konfliktu z powiatem. 

Radny Krzysztof Borsuk stwierdził aby nie zmieniać zdania w stosunku do wcześniejszych 
postanowień gdyż może to wpłynąć na złe imię gminy. 
Przewodniczący przedstawił wniosek Wiceprzewodniczącej o skreślenie z projektu budżetu 
gminy  zadania  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi  bialskiemu  przy  budowie  drogi 



powiatowej prowadzącej przez Husinkę i przeniesienie środków do rezerwy budżetowej, a 
następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 3 słownie: trzy

„przeciw” 5 słownie: pięć

„wstrzymujących się” 7 słownie: siedem

Radni w głosowaniu jawnym większością głosów odrzucili w/w wniosek.  

Wójt Gminy oznajmił, że zadania nie ujęte w budżecie, na które należałoby zwiększyć deficyt 
budżetowy opiewają na kwotę 680.000 złotych.

Przewodniczący złożył wniosek o zwiększenie deficytu budżetowego o kwotę 680.000 zł na 
zadania, które planuje się wprowadzić do budżetu gminy na 2009 rok, a następnie poddał go 
pod głosowanie:
„za” 15 słownie: piętnaście

„przeciw” 0 słownie: zero

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w wniosek. 

Wójt Gminy odczytał jakie zadania wejdą w skład zwiększonej kwoty deficytu budżetowego 
tj. budowa oświetlenia w Sitniku, budowa wiat przystankowych, budowa drogi w Roskoszy, 
budowa  drogi  w  Wólce  Plebańskiej,  projekt  techniczny  budowy kanalizacji  w  Ciciborze 
Dużym, kanalizacja w Rakowiskach, budowa chodnika w Woskrzenicach Dużych, budowa 
kanalizacji w Zaciszu. 

Wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod 
głosowanie projekt uchwały Nr XXV/209/2008 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Biała 
Podlaska na rok 2009:
„za” 15 słownie: piętnaście

„przeciw” 0 słownie: zero

„wstrzymujących się” 0 słownie: zero

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 11
Wójt Gminy stwierdził,  że droga w Wilczynie budowana była metodą uproszczoną.  Jeżeli 
aura na to pozwoli już niebawem droga będzie naprawiona.

Ad. 12
Przewodniczący poprosił Kierownika Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska o 
udostępnienie ostatniego odcinka mapy do celów geodezyjnych projektantowi budowy drogi 
w Rakowiskach. 

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  w  uzgodnieniu  z  Przewodniczącym  Rady  Gminy  oraz 
„Tygodnikiem Podlaskim” ogłoszono rozwiązanie konkursu na najpopularniejszego Sołtysa 



roku 2008 gminy Biała  Podlaska na dzień 16 stycznia  2009 roku.  Dodał,  że  uroczystość 
odbędzie się w Klubie Kultury w Perkowicach. 

Ad. 13
Wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  oraz  w  związku  z  wyczerpaniem  porządku 
posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XXV sesję 
Rady Gminy Biała Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...........................................
.................... (podpis 
protokolanta) 

Załączniki: 
2. Lista obecności. 
3. Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie:.......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
        (podpis Przewodniczącego)




